
ÒContinua faltant un projecte, Roses est� en una situaci� de

punt mor tÓ

Coneix la din�mica de lÕAjuntament des del govern i des de lÕoposici�

Aposta i treballa per una renovaci� de la pr�xima llista socialista

ÒJoan Plana ha acabat sent alcalde dos anys, per� considerem que no ha

llu�t prouÓ

Tot i anar de segon de llista, Antoni Rodr�guez (1963) �s el por taveu del PSC, la tercera llista m�s votada en les

eleccions. Entre el 2007 i el 2010 va ser regidor de Benestar Social, Par ticipaci� Ciutadana, Educaci� i Salut en

el govern amb Magda Casamitjana, del PSC, com a alcaldessa.

Des del PSC com valoren quatre anys de coalici� entre Junts, ERC i Gent del Poble?Amb lÕentrada dÕERC al

govern ten�em alguna esperan�a que hi hagu�s una cer ta renovaci� en la manera de fer les coses. Tot i les

dif icultats que hi ha hagut a causa de la pand�mia i les dÕaquests quatre anys, no hem notat cap modif icaci� en

la mec�nica i el funcionament en el pacte. A Esquerra s�n una mica hereus de la situaci� i dels anys de treballar

de la gent de Junts als diferents governs. Hist�ricament hi ha hagut aquesta tend�ncia a absorbir ERC. Aquesta

vegada potser no ha estat tan aix� perqu� Joan Plana ha acabat sent alcalde dos anys, per� considerem que no

ha llu�t prou.Hi trobeu difer�ncia en la manera de por tar lÕalcaldia entre Montse Mindan i Joan Plana?En temes

substancials, cap ni una. Som cr�tics perqu� creiem que hi ha un proc�s de continu�tat en les maneres de

governar. Continua faltant un projecte. Tenim Roses en una situaci� de punt mor t, sense possibilitats de

creixement i de canvi, de saber aglutinar el talent i les ganes de fer per transformar el poble.Voleu dir que a

Roses li falta un gran projecte a difer�ncia dÕaltres �poques, que no es mira prou el futur?SÕha perdut aquell

momentum en qu� la gent se sentia m�s par ticipativa, falta una cer ta empenta i ganes dÕaglutinar esfor�os.

Creiem que el proc�s no hi ha ajudat, que ha separat una mica. Per� tamb� la crisi ha fet que, no nom�s aqu�, hi

hagi hagut un trencament de les emocions per par t dÕuns i altres i aix� no ha ajudat. Aqu�, concretament, sÕhan

perdut aquestes ganes dÕestirar. A en Joan Plana, que havia de ser la veu del futur, li ha quedat cur t el mandat i

no acaba de presentar un projecte de futur. Ha fet algunes coses ben fetes, penso que �s un home que est� fent

un bon treball en temes de seguretat ciutadana tot i les moltes critiques i dif icultats, per� ha fet cur t.Sembla que

lÕAjuntament no t� d�f icit, est� sanejat. Ho considereu positiu o vol dir que no se sap qu� fer amb el que es

t�?Hem estat molt cr�tics. Nosaltres diem que es pot tenir un Ajuntament sanejat, per� si un poble �s pobre i est�

en caiguda lliure, aix� no es una bona opci�. Creiem que no nom�s hi ha hagut una dif icultat per inver tir, sin� per

crear projectes. �s a dir, no sÕhan plantejat moltes coses hist�riques: la mobilitat, els aparcaments, el mercat

cober t de la zona comercial i temes de futur. Hi ha alguns temes que sÕhan presentat, com ara el de

lÕarranjament de lÕantiga depuradora de musclos...En aquest tema de les piscines a lÕantiga depuradora de

musclos, i que ha por tat algun estira-i-arronsa a lÕequip de govern, quina posici� preneu?Vam presentar una

moci� per millorar-ho. LÕopci� que es discutia ens semblava poc engrescadora. No acab�vem de veure el sentit

de la transformaci� ni tampoc la gesti� de les piscines ni de lÕedif ici que hi havia dÕanar. Amb la visibilitat

dÕaquest espai, amb el castell al costat, ens semblava que era un lloc per situar-hi un centre de mar. Engrescar la

Universitat i altres administracions i aprof itar-ho per fer un espai muse�stic per� sobretot dÕinvestigaci� per

ajudar a con�ixer, difondre i investigar la fauna i la f lora marina. Curiosament, la moci� es va aprovar. Vam

alálegar al ministeri i no s� si per la nostra pressi� o pel que sigui el ministeri sÕhi va avenir. Esquerra t� els seus

dubtes. Nosaltres ho tenim molt clar, hem parlat amb gent de la Universitat, i ho veuen b�. �s evident que sÕha de

fer un projecte que tingui viabilitat. Sense oblidar que lÕarranjament de la zona sÕha de fer.Tant des del punt de



vista urban�stic com demogr�f ic Roses t� camp per c�rrer? Hauria de passar de 20.000 habitants?Hist�ricament

el planejament del municipi ha estat un desastre. Amb les limitacions que sÕhan imposat, Roses est� en un punt

mor t, t� un problema de creixement. No se sap qu� fer amb Santa Margarida. No sabem qu� fer amb la

possibilitat dÕaprof itar nous terrenys ni amb la par t descatalogada que ara es pot urbanitzar. I tampoc veiem un

projecte de creixement. No sÕest� inver tint en terrenys, ni en compra de propietat p�blica per desenvolupar

terreny. No hi ha projectes dÕinversi�. Demogr�f icament hi ha un envelliment. Roses pot tenir expectatives de

creixement, moderat i sostenible. No tant dÕimmigraci� directa, sin� dÕun altre tipus. Arran de la pand�mia molta

gent de Catalunya sÕha instalálat a lÕEmpord�. Sobretot gent de Barcelona que arran del teletreball sÕhan plantejat

de venir a viure aqu�. Gent de classe mitjana, tamb� alguns francesos. �s un disbarat negar-nos a cr�ixer. I

negar-nos a cr�ixer de manera moderada molt m�s. Hi ha altres q�estions que inf lueixen en el creixement, com

ara el tema de les renovables, que no sÕhan plantejat seriosament. Poso un exemple; fa dos anys, al principi del

mandat, vaig dir que no nÕhi ha prou a canviar nom�s totes les bombetes de la via p�blica per leds, que sÕhavia

dÕanar m�s enll�, com ara posar punts de connexi� el�ctrica per a cotxes. Quan vaig insinuar que en deu anys

sÕhaurien de fer uns 500 punts de connexi� el�ctrica per a cotxes alguns dels regidors van riure per sota el nas.

Ara se nÕhan posat uns quants i es comen�a a veure la necessitat i la seva utilitat de cara al turisme.Est� ben

enfocada la gesti� del patrimoni hist�ric existent?En el per�ode 2007-2011, lÕexperi�ncia que vaig viure amb el

govern de Magda Casamitjana va ser molt enriquidora. Una de les coses bones que es van fer va ser contractar

una arque�loga municipal. Es tractava de crear una nova estructura perqu� la fundaci� que regia lÕespai de la

Ciutadella i els altres models que sÕhavien creat no acabaven de funcionar. Tamb� es va crear un consell de

savis per generar idees. Ara hi ha convenis amb la Universitat, que estan molt b� per� sÕhaurien dÕampliar o anar

m�s enll�. Caldria entrelligar els diferents models de gesti� tur�stica, cultural, cient�f ica i mar�tima per tenir molta

gent par ticipant tot lÕany en diferents projectes i crear una vila m�s profunda culturalment, mirant el mar, mirant la

cultura... Hist�ricament sÕhan fet inversions impor tants en el patrimoni. Aix� �s un tema de fons, la pedra sÕha de

continuar treballant. LÕarqueologia, sÕha de promocionar, �s la nostra cultura i la nostra hist�ria i t� un turisme

molt concret. I aix� exigeix un nivell dÕinversi� impor tant que no necess�riament lliga amb el temps. No dic que

sigui bo ni dolent el que sÕest� fent, per� hem dÕexplorar tamb� altres formes, com ara lÕestudi dels temes del

mar.Patrimoni a banda, el que entra pels ulls en un poble �s la neteja. Els ve�ns es queixen amb ra�?Ser una

ciutat plural fa que hi hagi poca cohesi� social i poca cultura social de poble. DÕun poble en qu� potser nom�s

ten�em una o dues �nimes hem passat a 150 nacionalitats, o no s� quantes en tenim. �s un poble molt diferent i hi

ha una dispersi� dÕaquestes consci�ncies. Aix� �s un aspecte impor tant, sense entrar en matisos. SÕha perdut

consci�ncia social, vivim m�s de cara endins. Segurament aquestes noves generacions tenen menys

consci�ncia de poble. Per altra banda, �s impor tant veure com sÕestan desenvolupant els concursos

dÕadjudicaci� de serveis. Estem perdent independ�ncia, resili�ncia. Amb els concursos, en els quals par ticipen

grans empreses, lÕAjuntament sÕestalvia diners per� al mateix temps sÕest� perdent proximitat. Aquestes

empreses sÕautolimiten perqu� miren el compte de resultats. SÕha de treballar molt. Potser el govern tamb� hi

tindr� alguna cosa a veure, segurament que est� enfocat a altres temes, per� sÕha de picar pedra cada dia i

calen regidors que hi treballin per intentar millorar el servei.Ocupaci� desordenada de la via p�blica per manters,

patinets, bicicletes, pres�ncia m�s gran de gossos... Quina acci� municipal requeriria per aconseguir un equilibri

de conviv�ncia?En el tema policial haur�em de ser capa�os dÕaconseguir una millor coordinaci� entre cossos i

millorar la presencia al carrer. LÕaltre aspecte impor tant �s millorar la tecnologia. A par t del nombre dÕagents

sÕhan dÕincrementar les eines de control, c�meres per crear una percepci� de seguretat i tot all� que hi ajudi. I,

despr�s, un treball social, a llarg termini. La conscienciaci� social sÕha de basar en el compliment de les

ordenances i aconseguir fer-les complir. �s un tema delicat i dif�cil per a qualsevol govern per� sÕha

dÕintentar.Qu� li recomanaria de fer, a un visitant acabat dÕarribar?Des del punt de vista tur�stic tot ho pot trobar

a lÕof icina de turisme. En el sentit de promoure el poble crec que tots els regidors anem a lÕuna i aix� �s

gratif icant. Els missatges de por tes enfora han de ser els mateixos; tenim un poble fant�stic, una badia com cap

altra, una Ciutadella plena dÕhist�ria i amb un entorn meravell�s. Ara, falta algun servei? S�, sÕha de millorar

lÕentorn de les platges, i els serveis. I acabar dÕuna vegada el passeig mar�tim. Et preguntes, com �s que no hem

pogut avan�ar en aix�? Crec que la discussi� a lÕentorn de si sÕhavia de fer o no un aparcament subterrani no era



motiu per no acabar-lo.Amb tots els anys de regidor a lÕAjuntament, qu� li reca del que no sÕha aconseguir

fer?Com a regidor dÕEducaci� mÕha quedat una espina clavada que no sÕhagi pogut crear lÕescola de m�sica. Una

ciutat que voreja els 20.000 habitants hauria de tenir un equipament dÕaquest tipus. MÕemmirallo amb els ve�ns de

Castell� dÕEmp�ries i em sap greu. Espero i desitjo que, un cap acabada del tot la SUF [Societat Uni� Fraternal],

se li doni lÕempenta necess�ria.
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